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YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

YÖNETMELİKLER 

–– Atatürk Üniversitesi Açık ve Uzaktan Öğretim Fakültesi Eğitim-Öğretim ve Sınav 

Yönetmeliği 

–– Giresun Üniversitesi Tıp Fakültesi Eğitim-Öğretim ve Sınav Yönetmeliği 

–– İstanbul Medeniyet Üniversitesi Lisans Eğitim-Öğretim ve Sınav Yönetmeliği 

–– KTO-Karatay Üniversitesi Ön Lisans ve Lisans Eğitim-Öğretim ve Sınav Yönetmeliği 

–– Pamukkale Üniversitesi Diş Hekimliği Fakültesi Eğitim-Öğretim ve Sınav 

Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-5.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220829-5.htm
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"Çiğ süt krizi ile karşı karşıya 

kalınabilir" 
Ulusal Süt Konseyi’nin çağrı yapan Adana Çiftçiler Birliği Başkanı Doğru, 

çiğ süt fiyatlarının revize edilmesi gerektiğini belirtti. 

 
ANKARA(DÜNYA) - Adana Çiftçiler Birliği Başkanı Mutlu Doğru, Ulusal Süt 

Konseyi’nin acilen toplanarak, 1 Eylül’den geçerli olacak şekilde çiğ süt fiyatlarını 

yeniden revize etmesi gerektiğini belirtti. Doğru, bu yeni fiyatın süt ve süt ürünleri 

aracılığıyla tüketiciye olumsuz yansımaması için Bakanlık tarafından verilen çiğ süt 

priminin yeniden 1 TL’ye çıkarılması gerektiğini kaydetti. 

Adana Çiftçiler Birliği Başkanı Mutlu Doğru, Ulusal Süt Konseyi tarafından belirlenen 

çiğ süt fiyatlarının en son 15 Mayıs tarihinden itibaren 7.50 TL olarak açıklandığında 

baz alınan Nisan ayı çiğ süt maliyeti 5.88 TL olduğunu belirterek, “Artan yem, 

işçilik, enerji ve diğer sarf malzemeleri sonucu USK’nın Temmuz ayı için yaptığı 

hesaplamada 1 litre çiğ sütün üretim maliyeti 7.22’ye yükseldi. Ağustos ayında da 

zamların devam ettiği ve kurlardaki artış dikkate alınırsa şu anda çiğ süt üreticimiz 

maliyetinin altında çiğ süt satarak zarar etmektedir. Bunun sonucunda ise 

hayvancılığı bırakarak kapatılan işletme sayıları ve kesime sevk edilen dişi hayvan 

varlığımız her geçen gün artmaktadır” dedi. 

Adana Çiftçiler Birliği Başkanı Mutlu Doğru, yaptığı yazılı açıklama da şu 

değerlendirmeyi yaptı: “Bu kötü gidişat, süt ve süt ürünleri üretimi kadar ileride 

büyükbaş et üretimini de olumsuz etkileyecektir. Hayvancılıkta tehlike sinyalleri 

çalarken, “çiğ süte zam yapılırsa, yeme de zam yapılır” mantığıyla hareket etmeye 

devam edilir ve çiğ süt üreticisi daha fazla baskı altına alınırsa Türkiye’de çok yakın 

https://www.dunya.com/sektorler/enerji
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zamanda süt kriziyle karşı karşıya kalmamız kaçınılmazdır. Bu nedenle USK’nın 

acilen toplanıp, Ağustos ayı maliyetlerini çıkararak, 1 Eylül’den geçerli olacak şekilde 

çiğ süt fiyatlarını yeniden revize etmesi ve bu yeni fiyatın süt ve süt ürünleri 

aracılığıyla tüketiciye olumsuz yansımaması için bakanlık tarafından verilen çiğ süt 

priminin yeniden 1 TL’ye çıkarılması gerekmektedir. 

Tarım ve hayvancılığın stratejik öneminin pandemi vesilesiyle daha iyi anlaşıldığı bu 

günlerde çiftçimizin üretimden kopmaması için başta TOBB, TÜSİAD ve MÜSİAD 

olmak üzere tüm Ziraat odaları, Damızlık Birlikleri, Süt Birlikleri, Hayvancılık 

Kooperatifleri ile SETBİR gibi süt sanayicilerini temsil eden kuruluşları da bu konuda 

çiftçiye ve üretene destek olmaya çağırıyorum” dedi. 

  

https://www.dunya.com/sektorler/tarim
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AB mısır üretim tahminini düşürdü 
AB yaşanan kuraklık nedeniyle mısır üretim tahminini ikinci kez düşürdü, 

buğday üretim tahminini ise yükseltti. 

 
AB Komisyonu, bu yılın mısır üretimi için tahminini ikinci kez düşürdü. 

Komisyon, 2022-23 sezonu için mısır üretim beklentisini bir ay önce açıkladığı 65,8 

milyon tona göre yüzde 10 azaltarak 59,3 milyon tona çekti. Bu, son 7 yılın en düşük 

üretimi olacak. 

2022-23 sezonu için mısır ithalat tahminini 16,5 milyon tondan 20 milyon tona çıkaran 

AB Komisyonu, ihracat beklentisini de 5 milyon tondan 4 milyon tona düşürdü. 

AB Komisyonu, buğday üretim tahminini ise artırdı. Komisyon, 2022-23 sezonu için 

buğday üretim beklentisini 123,9 milyon tondan 126 milyon tona yükseltti. Ayçiçeği 

tohumu üretimi beklentisi ise 10,5 milyon tondan 9,9 milyon tona çekildi. 
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Ukrayna'dan taşınan tahıl miktarı 1 

milyon tonu aştı 
Ukrayna limanlarından 1 Ağustos'tan itibaren taşınan tahıl miktarının 1 

milyon 43 bin 286 ton olduğu bildirildi. 

 
Milli Savunma Bakanlığı (MSB), Ukrayna limanlarından 1 Ağustos'tan itibaren taşınan 

tahıl miktarı 1 milyon 43 bin 286 ton olduğunu bildirdi. 

Bakanlıktan yapılan açıklamada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ile Birleşmiş 

Milletler (BM) Genel Sekreteri Antonio Guterres'in riyasetinde 22 Temmuz'da 

imzalanan "Tahıl ve Yiyecek Maddelerinin Ukrayna Limanlarından Emniyetli Sevki 

Girişimi Belgesi" ile Ukrayna limanlarındaki tahıl sevkiyatının planlandığı gibi devam 

ettiği belirtildi. 

Açıklamada, Türkiye, Rusya, Ukrayna ve BM arasında imzalanan anlaşma sonrası 

İstanbul'da oluşturulan Müşterek Koordinasyon Merkezi'nin açılışının Milli Savunma 

Bakanı Hulusi Akar tarafından yapıldığı hatırlatıldı. 

Müşterek Koordinasyon Merkezi'nin çalışmalarıyla Ukrayna limanlarından sevk edilen 

tahıl miktarı 1 milyon 43 bin 286 tonu bulduğu kaydedilen açıklamada, "Bugün sabah 

saatlerinde 3 gemi daha sevkiyat için hareket ederken, 1 Ağustos'tan bu yana toplam 

103 gemi tahıl sevkiyatı için seyre çıktı. 103 geminin 57'si boş olarak Ukrayna'ya tahıl 

almaya giderken, 46 gemi de Ukrayna limanlarından tahıl sevkiyatı için hareket etti." 

ifadelerine yer verildi. 
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ABD doları 20 yılın zirvesinde 
Fed Başkanı Powell'ın Cuma günü Jackson Hole toplantılarında verdiği 

yüksek faiz oranlarının uzun süre devam edeceği mesajı ABD dolarını 

önde gelen para birimleri karşısında 20 yılın zirvesine taşımış durumda. 

 
Küresel piyasalar, Fed’in eylül toplantısında 75 baz puan faiz artıracağına yönelik 

fiyatlamaların güçlenmesiyle negatif bir tablo sergiliyor. Yeni haftaya başlarken Asya 

piyasalarında ve ABD vadeli piyasada satış ağırlıklı görünüm etkili. Dolar güçlenmeye 

devam ederken, ABD 10 yıllık faizi yüzde 3,11'in üzerinde. 

Fed Başkanı Powell'ın Cuma günü Jackson Hole toplantılarında verdiği yüksek faiz 

oranlarının uzun süre devam edeceği mesajı ABD dolarını önde gelen para birimleri 

karşısında 20 yılın zirvesine taşımış durumda. 

ABD dolarının önde gelen para birimleri karşısındaki değerini 

gösteren Dolar endeksi bu sabah 109,44 ile 20 yılın zirvesine çıktı. 

CBA ekonomistleri yaptıkları değerlendirmede, "Powell, bazı piyasa katılımcılarının 

beklediği gibi güvercin bir tutum içinde olmadıkları açıkça ortaya koydu. Dolar 

Endeksi'nin bu hafta 110 seviyesine doğru gitmesini bekliyoruz. Piyasa katılımcıları 

büyük merkez bankalarının daha agresif şekilde faiz artırmaya devam edeceklerini 

fiyatlamayı sürdürecekler" ifadelerini kullandılar. 

Geçen hafta 2002’den bu yana en düşük seviyesi olan 0,9901’e geriledikten sonra, 

haftayı yüzde 0,7 azalışla 0,9964’ten tamamlayan Euro/dolar, bu sabah 0,9915 

seviyelerinde. 

https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
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Yurtiçinde ise dolar/TL 18,17 ve Euro/TL 18,02 seviyelerinde işlem görüyor. 

Petrol fiyatları, OPEC arz kesintisi beklentisi ve talep büyümesiyle yükseliyor. Brent 

petrol 101 doların, ABD ham petrol 94 doların üzerinde. 

Fed beklentileri sonrası spot altın yüzde 1’e yakın düşüşle 1,722 dolarda yer alıyor. 

Piyasalar şu anda Fed'in Eylül'de 75 baz puan faiz artırması olasılığını yüzde 76 

olarak fiyatlıyorlar. 

Fed öncesi son kritik veri 

Bu hafta gözler ABD'de tarım dışı istihdam verisinde olacak. Temmuz ayı tarım dışı 

istihdam rakamı 250 bin olan piyasa beklentisinin belirgin şekilde üzerinde 528 bin 

kişi artış göstermişti. Ağırlıklı piyasa beklentisi bu kez 300 bin gibi daha ılımlı bir 

artışa işaret ediyor. 

Analistlere göre; bir kez daha beklentilerden kuvvetli bir artış yaşanırsa bu durum 

Fed’in agresif faiz artırımlarına devam edeceğine yönelik algıyı destekleyerek risk 

iştahının küresel ölçekte daralmasına neden olabilir. 

Haftanın ilk günü yurt içinde ekonomik güven endeksi ve dış ticaret verileri takip 

edilecek. Yurt dışında ise öne çıkan bir veri bulunmuyor. 

Haziran ayında 8,17 milyar dolar olan dış ticaret açığının Temmuz ayında ise 10,6 

milyar dolara ulaşması bekleniyor. 

  

https://www.dunya.com/finans/doviz/EUR-TRL/avro-turk-lirasi
https://www.dunya.com/finans/petrol/brent-petrol
https://www.dunya.com/finans/petrol/brent-petrol
https://www.dunya.com/finans/altin
https://www.dunya.com/finans/faiz
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Tasarruf tercihinde BES yüzde 24’le 

birinci! 
2022 ikinci çeyreği kapsayan araştırmaya göre, tasarruf sahipliği oranı 

yüzde 19’a çıkarak yükseliş trendini sürdürdü. Tasarruf aracı 

tercihlerinde ise Bireysel Emeklilik Sistemi yüzde 24 oranla ilk sırada yer 

aldı. 

 
ING Türkiye, kentsel yerleşim bölgelerinde yaşayan yetişkin bireylerin tasarruf 

eğilimlerini izlemek amacıyla 2011 yılından bu yana IPSOS iş birliğiyle 

gerçekleştirdiği Türkiye’nin Tasarruf Eğilimleri Araştırması’nın (TTEA) 2022 yılı ikinci 

çeyrek sonuçlarını açıkladı. Araştırmaya göre, tasarruf sahipliği oranı yüzde 19’a 

çıkarak 2021’in üçüncü çeyreğinden bu yana yükseliş trendini sürdürdü. Ayrıca, 

tasarruf sahibi olmayan, ancak yakın gelecekte tasarruf yapmayı planlayanların 

arasında ise önümüzdeki 3 ay içerisinde tasarruf edeceğini belirtenlerin oranı 4 

puanlık artış ile yüzde 20’ye yükseldi. 

Düzenli tasarruf yapanlar yüzde 67 oldu 

Tasarruf sahipleri içinde düzenli tasarruf yapanların oranında dikkat çekici bir artış 

yaşandı ve ikinci çeyrekte 7 puan yükselerek yüzde 67’ye ulaştı. Tasarruf yapanların, 

tasarruf yapma gerekçeleri arasında “geleceğe yatırım” unsuru yüzde 54 ile ilk sırada 

yer alırken, ikinci sırada yer alan “çocuklarım için” gerekçesi ise bu çeyrekte yüzde 

27’ye yükseldi. Tasarrufu olanların tasarruf araçları tercihlerine bakıldığında 2022 

ikinci çeyrekte Bireysel Emeklilik Sistemi (BES) 8 puanlık artışla yüzde 24’e ulaşarak 

ilk sırayı aldı. BES’i yüzde 22 ile yastık altı altın ve nakit, yüzde 13 ile sistem içi altın 

ve yüzde 11 ile TL Vadeli Hesap takip etti. Kripto para ise bir önceki döneme göre 4 

puanlık düşüş ile yüzde 6 seviyesine geriledi. 

https://www.dunya.com/finans/altin
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Kripto parayı büyük çoğunluk biliyor 

Türkiye’nin Tasarruf Eğilimleri Araştırması’nın 2022 yılı ikinci çeyreğinde 

katılımcılara, internet kullanımı, kripto para, NFT, Fintech ve Metaverse gibi 

teknolojilerin bilinirliği soruldu. Araştırmaya göre, katılımcılarda evde ya da mobil 

telefonda internet kullanımı yüzde 92 oranında oldu. Sonuçlara göre, kripto para 

toplumun yüzde 86’sı tarafından ismen bilinirken, bu teknoloji hakkında kısmen ya da 

oldukça bilgili olanların oranı ise yüzde 34 oldu. Kripto para hariç diğer yeni 

teknolojilerin bilinirliği ise daha düşük. Araştırma sonuçlarına göre, NFT yüzde 29, 

Metaverse yüzde 37, Fintech ise yüzde 35 oranında ismen biliniyor. Bu teknolojileri 

iyi ve kısmen bilenlerin oranı ise yüzde 15’in altında gerçekleşti. 

Metaverse’te yatırım hevesi öne çıkıyor 

Metaverse konusunda çok iyi ve kısmen bilgili olanların yarısı Metaverse’ü kullanma 

eğilimi taşımıyor. Bu teknolojiyi bugüne kadar en az bir defa kullanmış ve kullanmaya 

da devam edecek olan bireylerin oranı yüzde 11 olurken, bu grubun yüzde 5’i daha 

önce kullandığını, ama kullanmaya devam etmeyeceğini belirtiyor. yüzde 32’lik bir 

kesim ise henüz kullanmamış ama gelecekte kullanma niyetinde. Metaverse’ün 

kullanım nedenleri arasında ise en çok öne çıkan başlık “yatırım yapmak”. Metaverse 

kullanan ya da kullanma niyetinde olan her iki kişiden biri Metaverse üzerinden 

yatırım yapma niyeti taşırken, ardından yüzde 23 ile alışveriş, yüzde 22 ile 

sosyalleşmek, yüzde 19 ile oyun geliyor. NFT konusunda bilgisi olan bireylerin ise 

yüzde 7’si bugüne kadar NFT yatırımı yapmış durumda. NFT konusunda bilgisi 

olanların yüzde 10’u ise şu anda sahip olmasa da NFT yatırımı yapma niyetinde 

olduğunu belirtti. 

 

  

https://i.dunya.com/storage/files/images/2022/08/26/tasarruf-grf-J2Uy.jpg
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Halka açık şirketler KKM'yi çok 

sevdi 
KKM'de, vergi istisnasıyla beraber yüzde 56 yıllık getiriye ulaşan şirketler 

oldu. Bazı şirketler ise nakit ve finansal yatırım portföylerinin tamamına 

yakınını KKM’ye yatırdı. Fakat konsolide rakamlara bakıldığında 

görülüyor ki strateji şu: KKM’den yüksek geliri topla ama DTH gibi diğer 

varlıklara da devam! 

 
Barış ERKAYA 

Kur Korumalı Mevduat ürününün çıkışında bu yana yaklaşık 8 ay geçti. Katılımın 

boyutu (bireyler ve kurumlar dahil) 1 trilyon 246 milyar 753 milyon TL’ye ulaştı. Peki 

ilk katılanlar ne kazandı? Örnek üzerinden ilerlemek gerekirse Merkez Bankası’nın ilk 

kur açıklamasıyla örneğin 100 bin TL karşılığı dövizini KKM’ye yatıran 7 bin 917 

dolarını üç ayda 118 bin 359 TL, eğer üçer aylık dilimlerde yenilemeye devam ettiyse 

bugün itibariyle 143 bin 878 TL yaptı. 8 ayda elde edilen getiri yüzde 44. Eğer 

mevduatta devam etseydi alabileceği maksimum kazanç 120 bin TL’yi bulmayacaktı. 

Fakat unutmamak lazım ki madalyonun bir de diğer yüzü var. Dolara dipteyken bir 

kere aynı parayı yatıranın hiçbir bileşik faiz hesabına gerek kalmadan getirisi de 

hemen hemen aynıydı. 

ŞİRKETLERİN EKSTRA GETİRİSİ: VERGİ İSTİSNASI 

Şirketler açısından ise bundan biraz daha fazlası var. KKM’nin avantajlı olan kısmı 

uygulanan vergi istisnası oldu. Yani şirketler aslında görünenden fazlasını kazandı. 

Kurumların 31.12.2021 tarihli bilançolarında yer alan yabancı paralarının 2021 yılı 

dördüncü geçici vergi dönemi beyannamesinin verilme tarihine kadar TL mevduat ve 

https://www.dunya.com/finans/faiz
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katılım hesaplarına dönüşümünden kaynaklanan kazançlara kurumlar vergisi 

istisnası geldi. Ardından 31.03.2022 ve 30.06.2022 tarihli bilançolarında yer alan 

yabancı paraların dönüşümü de vergi istisnası kapsamına alındı. 

YÜZDE 56 YILLK GETİRİYE ULAŞAN VAR 

Peki bunun sonucu ne oldu? Elbette şirketlerin KKM ile ilgili tüm verileri paylaşmasını 

beklemek pek mümkün değil. Hatta çoğu şirketin açarken gümbür gümbür ilan ettiği 

KKM hesaplarını yenilemezken hiçbir açıklama yapmadığını da görüyoruz. 

Bazılarının KKM’leri ayrı bir dipnot kalemi olarak açıklamadığını da. Fakat usulünce 

bunları açıklayan örnekler üzerinden yaptığımız hesaplamalara göre vergi istisnasıyla 

birlikte kurumların 6 aylık kazancı (kurumdan kuruma değişmekle beraber) yüzde 

28’leri buldu. Bu da şimdilik yıllık yüzde 56 civarında faiz ve kur farkı kazancı demek. 

Türkiye’de riski bu kadar düşük ve garantili başka bir enstrümanda böyle bir getirinin 

kazanılmasının imkânı yok. Elde edilen yüzde 28’lik getirinin faiz, kur farkı ve vergi 

istisnası arasındaki dağılımına baktığımızda ise şöyle bir tablo ortaya çıkıyor: Yüzde 

7’si faizden, yüzde 12’si kur farkından, yüzde 9’u ise vergi istisnasından. 

92 ŞİRKETİN KKM’Sİ 32.6 MİLYAR TL 

Peki şirketler KKM’ye geçerken faaliyetlerinden kaynaklanan döviz riskini nasıl hedge 

etmeyi başardılar? KAP’a bilançosunu gönderen halka açık şirketlerin tamamının 

bilançosunu tek tek inceledik. KKM’ye katılan şirketlerin hem KKM hesaplarının 

büyüklüğüne, hem de diğer nakitlerini veya finansal yatırımlarını nasıl 

değerlendirdiklerine kalem kalem baktık. Toplamda incelediğimiz sınırlı bağımsız 

denetimden geçmiş dipnot sayısı 481. Bu şirketlerden bankaları ve sigorta, factoring, 

leasing, aracı kurumlar, yatırım ortaklıkları gibi diğer finans kuruluşlarını çıkardık. 

Sonuçta 92 şirketin KKM verilerine ulaştık. Sonuçlar çok şaşırtıcı. Konsolide 

rakamlarla başlayalım. Bu 92 şirketin KKM’sinde bulunan para 32 milyar 601 milyon 

572 bin 450 TL. Aynı şirketlerin vadeli vadesi mevduat, TL mevduat veya döviz 

tevdiat, fiziken kasasında veya banka hesabında nakit tuttuğu, çek veya kredi kartı 

alacaklarını da gösterdiği nakit ve nakit benzeri hesaplarında 2022/06 dönemi 

itibariyle 269 milyar TL var. Bu 2021 sonunda 259 milyar TL idi. Yani KKM bu nakit 

varlıklarda bir azalmaya neden olmadığı gibi 6 ayda 10 milyar TL’ye yakın da artış 

yaşanmış. 

KKM’nin da içinde yer aldığı fakat örneğin Eurobond, hisse senedi, yatırım fonu, 

devlet tahvili veya hazine bonosu benzeri diğer finansal yatırımlarının toplamı 112 

milyar TL. KKM bilanço kalemlerinde yer almadığı 2021 sonunda ise bu rakam 53 

milyar TL seviyesindeydi. Yani özetle 53 milyar TL’den 112 milyar TL’ye TL’ye 

yükselişin 32 milyar TL’lik bölümü KKM’den ve KKM nedeniyle elde edilmiş 

getirilerden dolayı artmış, kalan kısmı ise şirketlerin diğer yatırımlardaki artıştan 

gelmiş. 

https://www.dunya.com/finans/doviz
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KKM’NİN PAYI YÜZDE 10’A ULAŞTI 

Fakat hiç kuşku yok ki en çarpıcı sonuç şu: Konsolide verilere göre şirketlerin nakit 

varlıkları ile finansal yatırımları içerisinde KKM’nin payı yüzde 10’ları bulmuş. Yani 

her 100 liralık nakit ve kısa vadeli finansal yatırımın 10 TL’si artık KKM’ye park etmiş 

durumda. Şirketler bazında incelemeye başladığımızda ise şok edici bazı sonuçlarla 

karşılaşıyoruz. 92 şirketin 18’inde yani neredeyse her 5 şirketten birinde KKM’nin 

boyutu tüm nakit varlıklar ve kısa vadeli finansal yatırımların yüzde 50’sinden 

fazlasına gelmiş. Hatta bazı şirketlerde bu oran yüzde 80 ve üzerinde. Yani şirketin 

bütün kısa vadeli nakit ve yatırım varlıkları neredeyse KKM’den oluşuyor. KKM’nin 

nakit varlıklar ve kısa vadeli finansal yatırımları içerisindeki oranı yüzde 10 veya 

altında olan şirket sayısı ise 35.
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KKM AYNI GETİRİYİ SÜRDÜREBİLİR Mİ? 

Peki bu KKM’lerin ilerleyen bilanço dönemlerindeki yansımaları ne olabilir? Aslında 

hesabı gayet basit. Başından bu yana KKM yapanların çoğu için vadeler temmuz 

veya ağustos aylarında doluyor. Yani şirketlerin şimdiye kadar yüksek getiri 

sağladıkları Kur Korumalı Mevduatlarını yenileyip yenilemeyecekleri kurun düzeyiyle 

de doğrudan alakalı olacak. Özellikle de Merkez Bankası faizleri biraz daha 

indirmişken. Şimdi örneğin aynı getirinin yüzde 7’lik bölümünün elde edilme olasılığı 

çok daha zor. Bu durumda şirketler kalan altı ayda yüksek bir kur farkı geliri elde edip 

edemeyeceklerine bakacaklar. Haziran sonu bilanço kapama gününde Merkez 

Bankası’nın belirlediği dolar kuru 16.6971 TL. Bu durumda en son açıklanan kur olan 

18.193 TL ile aradaki farka bakarsak yüzde 9’luk bir kur farkı çoktan oluşmuş 

durumda. Buna karşılık çoğu şirketin KKM’sinin vadesi temmuz-ağustos aylarında 

doldu. Yani yenileme dönemleri bu aydı. Bu aylarda ise kur örneğin 21 Temmuz için 

(ürün ilk çıktığında başlayan ve KKM’yi devam ettirenlerin vadeleri hemen hemen bu 

vadelere denk düşüyor) 17.62 TL. Ağustos ayında ise yaklaşık 17.90 TL tabanıyla 

hesaplama yapmak gerekiyor. Bu durumda benzer bir getirinin sağlanabilmesi için 

kurun ekim-kasım arasında 19.70 TL ile 20 TL arasında bir fiyata ulaşması gerekiyor. 

Bunun gerçekleşip gerçekleşmeyeceğini hep beraber göreceğiz. Fakat birçok şirketin 

sadece vergi avantajıyla bile KKM’yi sürdürme ihtimali bulunuyor. 

KKM OLSUN AMA DTH DA OLSUN 

genellemek mümkün değil ama kayda değer bir kısmı) KKM’nin avantajından 

yararlanmak için DTH’larını KKM’ye çevirerek hem getiriden hem vergi avantajından 

yararlanırken hem döviz bazlı yeni mevduatlar, Eurobond, yabancı hisse senetleri ve 

dış devlet hazine bonoları gibi yeni yatırımlar açmaya devam etmiş. Ayrıca döviz 

bazlı nakitlerini de yerine koymaya çalışanlar da var. 92 şirketin KKM dönüşümünden 

sonra DTH’daki parası 41 milyar TL’ye yakın. Yani KKM’den fazla. Üstelik bazı 

şirketlerin bilanço dipnotlarında vadeli mevduatların döviz dağılımını açıklamadığı için 

hesaba bu tarz şirketleri dahil edemedik. Yani aslında DTH’taki para çok daha fazla. 

Tespit edebildiğimiz, Eurobond’larda 2.7 milyar TL, yerli veya yabancı piyasalarda 

işlem yapan fonlarda ise 7.4 milyar TL tutuluyor. 

 

  

https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
https://www.dunya.com/finans/borsa/hisseler
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S-300 ile Türk jetlerine 'düşmanca 

hareket' 
Ege ve Doğu Akdeniz'de görev uçuşu yapan Türk jetlerine, Yunanistan'a 

ait S-300 hava savunma sistemi tarafından radar kilidi atıldı. MSB 

kaynaklarına göre; 'düşmanca harekete' rağmen jetler üslerine emniyetle 

döndü. 

 

Hava Kuvvetleri Komutanlığına bağlı F-16'lar, 23 Ağustos'ta Ege ve Doğu Akdeniz'de 

uluslararası hava sahasındaki görev uçuşları sırasında Girit Adası'nda konuşlu 

Yunanistan'a ait Rus yapımı S-300 hava savunma sisteminden radar kilidi atılarak 

taciz edildi. Türk jetleri tacize rağmen planlı görevlerini tamamlayarak üslerine 

emniyetle döndü. 

Yunanistan S-300 hava savunma sistemine ait hedef takip ve füze güdüm radarının, 

Rodos Adası batısında 10 bin feet irtifada keşif görevindeki F-16'ya yerden havaya 

füze kilidi atması, Yunanistan’ın söz konusu bataryaları aktif olarak kullandığını da 

ortaya çıkardı. 

"Düşmanca hareket" sayılıyor 

NATO müttefiki bir ülkenin savaş uçaklarına radar kilidi atılmasının, NATO Angajman 

Kurallarına göre "düşmanca hareket" sayıldığını hatırlatan güvenlik kaynakları, 

Yunanistan'ın müttefiklik ilkelerine aykırı davrandığı, batı ülkelerinin de bu konuda çift 

taraflı politika sergilediği değerlendirmesinde bulundu. 
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Türkiye'nin bölgesel hava savunmasını ve güvenliğini daha etkin hale getirmek 

maksadıyla S-400 sistemi tedarik etmesinin ardından bazı NATO ülkeleri ve ABD 

tarafından gösterilen tavrı hatırlatan kaynaklar, Yunanistan'ın söz konusu sistemin bir 

önceki versiyonunu 23 yıl önce tedarik ettiğine dikkati çekti. 

Yunanistan ilk denemeyi 2013'te yaptı 

Güney Kıbrıs Rum Yönetimi, 1997-1998'de Rus yapımı S-300 sistemini, Türkiye'nin 

itirazlarının ardından Kıbrıs yerine 1999'da Yunanistan’ın Girit Adası’na 

konuşlandırılmıştı. 

Yunanistan'ın ilk denemesini 2013'teki "White Eagle" tatbikatında yaptığı yaklaşık 80 

mil menzilli S-300 hava savunma sisteminin 4 sistem ve 8 fırlatma rampası 

bulunuyor. 
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Küçük tasarruf sahibi, aman dikkat! 

 
Alaattin AKTAŞ  

29 Ağustos 2022 Pazartesi 

 

✔ Borsada yaşanan tuhaf gelişmelerin nedeni yavaş yavaş ortaya dökülmeye 

başladı. 

✔ Küçük tasarruf sahibinin "ütülmemek" için çok daha dikkatli olması gereken 

bir süreç... 

✔ Hele hele resmi kurumların izinleri ve resmi ağızların söylemleriyle hareket 

edip yatırım yaparak zarara uğramak... Çok acı bir durum! 

1985’ten 2000’e kadar Anka Haber Ajansı’nda çalıştım. Ajans uzunca bir dönem 

Meşrutiyet Caddesi’ndeydi. Biz caddenin bir tarafındaydık, karşımızda da Sermaye 

Piyasası Kurulu vardı. Öyle bağımsız ve gösterişli bir binada değildi Kurul. Ama Kurul 

bağımsızdı. Başkan Prof. Dr. İsmail Türk bazen makam odasında elleri arkasında 

caddeyi izlerdi. Sermaye Piyasası Kurulu’nun kurucu başkanı da olan İsmail Hocayı 

yaklaşık yedi yıl önce kaybettik. 

Bir apartmanın birkaç katında hizmet veren Sermaye Piyasası Kurulu şimdi nerede 

sürdürüyor bu hizmetini bilmiyorum bile. Ama bildiğimiz çok farkı şeyler var artık. 

Hem zaten mekanın hiç önemi yok ki. SPK’nın neler yaptığı ve yapmakta olduğu ve 

daha önemlisi neleri nasıl yapmakta olduğu çok daha önemli... 

Son birkaç gündür duyduklarımız karşısında hayret etmeyen var mıdır? Vardır vardır; 

bunları yapanlar! 

Doğrusu çok merak ediyorum; bazı kişiler yaptıkları bir bir ortaya saçıldıkta “Bu 

yaptıklarımızdan ötürü başımıza bir iş gelir mi acaba” diye endişeye kapılıyorlar 

mıdır, yoksa bir şey olmayacağı gibi bir garantiye sahiptirler de bunun verdiği 

rahatlıkla içten içe gülüyorlar mıdır? “Biz milyonları, milyon dolarları götürdük, siz 

uğraşın durun” mu diyorlardır? 

https://www.dunya.com/haberler
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Geçmişe dönüyor, gazeteciliğe başladığım yıllara gidiyorum. Getirildiği makamı 

dolduramayan çok bilgisiz, çok eksik ama ihtiraslı bürokrat gördüm, bakan gördüm, 

hatta başbakan da gördüm. Onları mumla arar duruma geldik, ne acıdır ki gerçek bu. 

Artık yetersiz olmanın ötesinde bir durum var. 

Artık soygunun dik alası var. 

Artık boyut değiştirmiş bir soygun var. 

Soyguna bir anlamda el koyması gerekirken hiçbir şey yapmayanlar var. 

Çok sıradan bir durum yaşanıyormuş olan biteni sessizce adeta çekirdek çitleyerek 

seyreden geniş kitleler var. 

Ve kabullenmişlik... Dünyanın hangi diline şöyle bir söz yerleşmiş olabilir: 

“Canım çalıyor ama çalışıyor!” 

Şimdiye kadar bilinenler ağırlıklı olarak hani denir ya kitabına uydurulmuş 

soygunlardı. İhalesiz iş vermeler; ihalelerde eşi dostu kayırmalar... Bunları aştık! Artık 

milyon dolarlık rüşvetlerden söz ediyoruz. Ve bu rüşvet iddiasının odağındaki kurum 

da Sermaye Piyasası Kurulu... 

SPK bir TÜİK değil ama... 

Sermaye Piyasası Kurulu bir TÜİK değil; enflasyonu da açıklamadığına göre 

sokaktaki vatandaşı doğrudan hiç ilgilendirmiyor. Ama SPK’nın tüm ülke ekonomisi 

için çok önemli bir işlevi var, en azından olması gerekiyor. 

SPK özünde şirketlerin gelişmesine ve sağlıklı finansmana erişmesine zemin 

hazırlayan, hisse senedi piyasasının sağlıklı işlemesini sağlayan, sağlaması gereken; 

sonuçta küçük tasarruf sahibinin hakkını koruma görevi olan bir kurum. 

SPK çok özet olarak söylersek bir şirketin halka açılmasına veya sermaye 

artırmasına izin veriyor ya da vermiyor. Ama bu izinlerin hak etmeyenlere verilmesi; 

bir şirketin hak etmediği halde halka açılıp para toplaması, bir şirketin hak etmediği 

halde, koşulları uygun olmadığı halde bedelli sermaye artırımına giderek vatandaştan 

para toplaması... Ya da iddia edildiği gibi bu konularda yeterli olan şirketlere izin 

verilmemesi... 

Geçen hafta sonuna damgasını vuran açıklamaların ardından insan ister istemez son 

zamanlardaki halka açılmaları düşünüyor... 
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Hangileri doğru, hangilerinin hiç olmaması gerekirdi, halka açılan şirketlerin hisse 

senetlerinin durumu ne? Bazı hisse senetlerinin fiyatları manipülatif işlemler sonucu 

mu kısa sürede çok artış gösterdi? 

Özellikle son birkaç yılda halka açılmış şirketlerin durumunun çok yakından 

incelenmesi gerekiyor. Çünkü ortaya atılan iddialar çok vahim. Rüşvet vermeyenin ne 

halka açılma izni alabildiği, ne de bedelli sermaye artırımına gidebildiği öne sürülüyor. 

Şu durumda demin de dediğim gibi aslında halka açılmaması, aslında bedelli 

sermaye artırımına giderek yatırımcısından para toplamaması gereken şirketler 

borsada boy mu gösteriyor? 

Peki bu şirketlere para yatıran küçük tasarruf sahibinin durumu? “Borsa 

kumardır” lafına haklılık kazandırmıyor mu? 

BORSADA YATIRIM ÖNERMEK AĞIR BİR YÜKTÜR 

BİST’te son birkaç haftadır bazı hisse senetlerinde deyim yerindeyse acayip 

gelişmeler oluyor. Ne sektör belirtmek durumundayım, hele hele ne şirket adı. Bazı 

hisse senetlerindeki fiyat artışına akıl sır erdirmek mümkün değil. Bir şirketin hisse 

senedi üç beş gün üst üste her gün tavan oran olan yüzde 10 düzeyinde artar mı ya 

da niye artar? Üstelik bunların bazıları borsaya yeni girmiş şirketler de değil. Yıllar yılı 

kar ettiği halde temettü bile vermemiş bir şirketin fiyatının üç beş günde tırmanıp 

gitmesinin altında yatan ne olabilir? Manüpilatif işlemler mi söz konusu? Peki bunu 

kim yapıyor? 

Bu sağlıklı bir fiyat oluşumu değil. Böyle bir ortamda bir bakan da çıkıp vatandaşı 

borsada yatırım yapmaya çağırıyor. 

Bakanın işi o piyasayı bir şekilde güvenilir, fiyatların sağlıklı oluştuğu, küçük 

yatırımcının zarar görmesinin önlendiği, daha açık bir ifadeyle küçük tasarruf 

sahibinin "ütülmeyeceği” bir piyasa haline getirme konusunda adım atmak. Siz 

borsayı bu hale getirin, “Borsa kumardır” sözünün zihinlerde silinmesini sağlayın 

yeter! Sizin göreviniz bu! 

Diğeri yatırım danışmanlığına girer. Yatırım danışmanlığı da öyle “Hadi şunu yap, 

bak orada kazanç çok” denilecek kadar sıradan bir iş değildir. 

KÜÇÜK TASARRUF SAHİBİ ÇOK DİKKATLİ OLMALI 

Öyle bir dönemden geçiyoruz ki, hani "Paran var mı, derdin var" denilir ya, biraz da o 

durum... Üç kuruş tasarruf edebilen de dertli. Bu durumdakiler hem enflasyon 

karşısında bu tasarrufunun erimemesi için çaba gösteriyor, bunu sağlarsa bu kez de 

enflasyonun üstünde bir getiri elde edebilir miyim, diye uğraşıyor. Seçeneklerden biri 

de hiç kuşku yok ki hisse senedi. Ama borsa öyle gözü kapalı girilip üç beş günde 

paranın ikiye katlanacağı bir yer değil. Bu olmaz değil, olabilir. Ama unutulmasın ki 

çok kazanç beraberinde büyük risk de getirir. Hele hele son dönemde yaşananlara 

bakınca bu riskin daha da arttığı görülüyor. Küçük tasarruf sahibi borsada yatırım 

https://www.dunya.com/finans/borsa


29.08.2022 

22 

 

yapacaksa dersini iyi çalışmak zorunda. Son vagona atlamak çoğu zaman zarar 

etmek demektir. Hem de öyle böyle değil; enflasyonun altında getiriden söz 

etmiyorum, anaparanın bir kısmını kaybetmekten söz ediyorum. 

■ Hisse senedi iyi bir yatırımdır; ama doğru hisse senedi ve doğru zamanlamayla. 

■ Siyasetçilerin önerilerine kulak vererek zamanlama tayin edilmez. 

■ Hisse senedine gözü kapalı yatırım yapılmaz. 

■ Borç parayla borsaya girilmez. 

■ Vadesi olan, yani belli bir tarihte kullanılması gereken parayla hisse senedi 

alınmaz. 

■ Alınan hisse senedinin fiyatı zaman zaman düşebilir, ilk düşüşte panik halde satış 

yapılacaksa hisse senedi yine alınmaz, alınmamalıdır. 

En iyisi tabii ki bu konuyu çok iyi bilen meslektaşlarımın yazılarını okumak; bankaların 

ve aracı kurumların yayımladığı raporları izlemek ve yukarıda saydığım temel ilkelere 

bağlı kalmak. 
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Sorunların anası göze alınmış 

enflasyon 

 
Maruf Buzcugil  

29 Ağustos 2022 Pazartesi 

 

Türkiye ve dünya uzun süredir genişleyici politikalarla göze alınmış enflasyonun 

yarattığı sorunlarla boğuşuyor. Geldiğimiz noktada “enflasyonla mücadele” dünya 

ekonomisinin bir numaralı gündem maddelerinden biri olmuş durumda. Enflasyonun 

ancak kapsamlı politikalarla düşürülebileceği, bunun için durgunluğa ve hane 

halklarının sıkıntılarına katlanılması gerektiği artık daha net şekilde dile getiriliyor. 

Enflasyonu göze alarak itfaiyeciliğe soyunanlar şimdi, durgunluğu göze alarak 

enflasyonla mücadele etmeye çalışıyorlar. Benzer bir durumu bugün Türkiye’de de 

yaşamamıza rağmen enflasyonla bütüncül mücadele henüz öncelik sıralamasında 

öne çıkmış değil. Türkiye’deki siyasi dinamik ve dengelerin büyük bir değişim içinde 

gireceği cumhurbaşkanlığı seçimi ve genel seçimlere bir yıldan az süre kala iktidarın 

bütüncül politikalara yönelmesi beklenmiyor. 

Dünya paraya boğuldu 

Batı dünyasının dev finans kuruluşlarının birer birer devrildiği 2008 küresel krizinin 

ardından gelişmiş ülke merkez bankaları dünyayı paraya boğdu. Başta Amerikan 

Merkez Bankası FED ve Avrupa Merkez Bankası olmak üzere merkez bankaları para 

basarken yapılan enflasyon uyarılarına hep “şimdi yangını söndürme 

zamanı” yanıtı veriyorlardı. Küresel likidite bolluğu 10 yıl sürdü ve faiz artışlarıyla bu 

likiditenin nasıl emileceği hep tartışıldı. Batı dünyasından sürekli dış kaynak bulma 

ihtiyacı içindeki Türkiye bu süreçten oldukça yararlandı. Tam küresel likiditenin 

azaltılmasına yönelik adımların atılmasının planlandığı dönemde başlayan ve etkisi 

hala süren küresel salgın, zorunlu olarak para bolluğunun azaltılması yerine tam 

aksine yeni bir dalgayla artırılmasına neden oldu. Yapılan enflasyon tehlikesi 

uyarılarına verilen yanıt hep aynıydı; “şimdi yangını söndürmek 

zorundayız” Yılbaşından itibaren para bolluğunu azaltma söylemi yerini iyice eyleme 

bıraktı.  

https://www.dunya.com/gundem
https://www.dunya.com/finans/haberler
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FED Başkanı “parti bitti” diyor 

Öncelikler sıralamasında enflasyonla topyekûn mücadeleyi nereye koyduğu hep 

merak edilen FED’den artık daha net mesajlar geliyor. FED Başkanı Powell’ın 

enflasyon tehlikesinin tarihteki izlerine dikkati çeken Cuma günkü konuşması şahince 

bulunuyor ve Eylül ayında daha güçlü faiz artışı olasılığını güçlendiriyor. Powell’ın şu 

sözlerinden bizim de ülkemiz için dersler çıkarmamız gerekiyor:  “Enflasyonu 

düşürebilmek için trendin altında büyüme kaydedilecek bir dönem gerekiyor. 

Dahası istihdam piyasasındaki koşullarında muhtemelen bir zayıflama olacak. 

Faizler artarken büyümenin yavaşlaması, istihdam piyasası koşullarının 

yumuşaması enflasyonu düşürecek, ancak hane halkları ve şirketler bu süreçte 

biraz acı da çekecek.” 

Türkiye’de sıkıntıların kaynağı enflasyon 

Güncel ekonomik sorunlarımızın önemli bölümü artık altında ezildiğimiz yüksek 

enflasyondan kaynaklanıyor. Ancak, ekonomiyi canlı tutmak, her ne pahasına olursa 

olsun büyümek hep birinci öncelik. Enerji, ulaştırma, sürekli güncellenme ihtiyacında 

kalan emek ücreti başta olmak üzere girdi maliyetlerindeki hızlı artış bütün 

sektörlerde üretimi tehdit ediyor. Her geçen gün durgunluk içinde enflasyona 

(stagflasyon) biraz daha yaklaşıyoruz. 20.yüzyılda enflasyonla büyümeyi deneyen 

ülkelerin yaşadığı hüsran ve çöküntünün izleri hala net bir şekilde takip ediliyor. 

Enflasyonla kapsamlı mücadelede geciktikçe katlanacağımız maliyet artıyor. 

Eczacılar eyleme hazırlanıyor 

Sağlık sektöründe hastaların ilaca tek erişim kanalı eczanelerin sıkıntısı büyük. 

Geçen hafta gazetecilerle sohbetine katıldığımız Türk Eczacıları Birliği (TEB) 

Başkanı Arman Üney, çarpıcı bilgiler paylaştı. Üney’in verdiği bilgiye göre 

Türkiye’de sayıları 28 bin 700 dolayında bulunan eczanelerin yüzde 54’ü 

kapanmalarına yol açabilecek ekonomik sıkıntılarla boğuşuyor. Türkiye’de eczaneler, 

sektör tarihinde görülmemiş bir krizden geçiyor ve eczacılık mesleği, benzeri 

yaşanmamış bir ekonomik tehdit altında. 45 bini aşkın eczacı ve 80 binden fazla 

eczane çalışanına aileleri dahil edildiğinde sektörün durumu yaklaşık 500 bin kişiyi 

etkiliyor. Üney, “Sektörün yaşadığı ekonomik sıkıntılar nedeniyle ilaç yoklukları son 

dönemde daha da belirginleşti. Başta onkolojik ilaçlar, bazı antibiyotikler, diyabet, 

tansiyon, kalp hastalıkları gibi kronik hastalıklara ait ilaçlara erişimde ciddi zorluklar 

yaşanıyor. İlaç bulamayan hastalar, eczanelerde bu konuda hiçbir sorumluluğu 

bulunmayan eczacılarla karşı karşıya geliyor.” diyor. Bizlerin de rahatlıkla 

gözlediğimiz gibi hastalara fiyat farkı çıkarmayan ilaç neredeyse kalmamış durumda. 

Bazı ilaçlarda, SGK’nın karşıladığı tutarın daha fazlasını hastalar cebinden ödüyor. 

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca başta olmak üzere olmak üzere sorunlarını her 

düzeyde ilettiklerini vurgulayan Üney, eczacıların sonbaharda  “kapatma” dahil bir dizi 

eyleme geçme kararında olduğunu söyledi. 

https://www.dunya.com/finans/faiz
https://www.dunya.com/sektorler/enerji
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Eczacılar, 25 Eylül Dünya Eczacılar Günü’ne kadar her platformda mesajlarını dile 

getirecekler ve Ekim ayı ortalarında güçlü bir mitingle seslerini duyurup eyleme 

geçecekler. 

ABD hazinesinden Türkiye’ye tehdit kokan mektup 

Geçen hafta Türkiye’nin ilk olarak Wall Street Journal (WSJ)gazetesindeki haberden 

öğrendiği daha sonra TÜSİAD açıklamasıyla gündeme oturan ABD Hazinesi’nin 

tehdit kokan Rusya yaptırımları mektubu iş dünyasını sarstı. 

WSJ, haberi “ABD Hazine Bakanlığı Moskova ile güçlü bağı olan bir NATO 

müttefikine baskı uygulamaya devam ediyor” şeklinde veriyordu. 

ABD Hazine Bakan Yardımcısı Wally Adeyemo tarafından TÜSİAD ‘a gönderilen 

mektupta, Türk şirketlerinin yaptırım altındaki Ruslarla iş yapmaları 

halinde ABD yaptırımları ile karşı karşıya kalma riskleri olduğu vurgulanıyordu. 

TÜSİAD’ın bu uyarı mektubunu Hazine-Maliye, Dışişleri ve Ticaret Bakanlıkları ile 

paylaşmasıyla konu bu kez Ankara gündemine başka bir boyutta oturdu. Bu mektuba 

hangi bakan yanıt verecekti? Ankara’da Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın da 

katıldığı Türk Müteahhitler Birliği’nin (TMB) ödül törenine ismi geçen üç bakan da 

katılıyordu. Nureddin Nebati, Mehmet Muş ve Mevlüt Çavuşoğlu bu konuda 

yöneltilen sorulara yanıt vermediler. Cuma gününe kadar yanıtın hangi bakandan 

geleceğini bekledik. Haftanın son günü Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin 

Nebati’nin sosyal medya hesabından yaptığı dengeli açıklamayla hem ABD’ye hem 

iş dünyasına “tedirginliğe gerek yok” mesajı verildi. 
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Abdulkadir Selvi  

Erken seçim hazırlığı mı yapılıyor 

Cumhurbaşkanı Erdoğan birkaç kez, “Seçimler 2023 Haziran’da yapılacak” dedi. 

Erken seçimin gündemde olmadığını söyledi. Hatta, işin arasına bir de “Bay 

Kemal” sıkıştırıp, “Bay Kemal, kendini 2023’e hazırla. Aday mısın değil misin?” diye 

çağrı yaptı. 

Türkiye’nin 3 Kasım 2022 ve 18 Haziran 2018’de erken seçim yapmasının önünü 

açan Devlet Bahçeli de birkaç kez ısrarla, “Erken seçim yok. Seçimler zamanında 

yapılacak” diye deklare etti. 

Ama AK Parti’nin geçen hafta sürpriz bir şekilde MYK toplantısı yapması siyasi 

kulisleri hareketlendirdi. Toplantıdan sonra Parti sözcüsü Ömer Çelik’in “Seçim 

takviminde değişiklik yok. Seçimler zamanında yapılacak” demesine rağmen erken 

seçim kuşkusu oluştu. 

Erdoğan ve Bahçeli defalarca, “Erken seçim yok” dedi. 

YENİ SEÇİM YASASI 

İktidar, 6’lı masanın ittifak planlarını bozan yeni seçim yasası çıkardı. 

Anayasa’nın 67. maddesine göre yeni seçim yasasıyla 1 yıl içerisinde seçimlere 

gidilemeyeceği hükmü yer alıyor. 6 Nisan 2023 tarihine kadar yapılacak bir seçimde 

yeni yasa uygulanamıyor. 

Erken seçime gidilirse, ittifaklara imkân veren ve muhalefete yarayan eski seçim 

yasası geçerli olacak. O zaman yeni seçim yasası neden çıkarıldı? 

İKTİDAR MİLLETVEKİLLERİ 

Buna rağmen kulislerde acaba iktidar baskın seçime mi hazırlanıyor duygusu oluştu. 
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En çok da iktidar partisi milletvekilleri gözlerini dört açtı, ne olup bittiğini anlamaya 

çalışıyor. 

Hatta içlerinde, “Bir de Meclis 1 Ekim’i beklemeden erken toplantıya çağrılırsa seçim 

kararı alınabilir” diyenler mevcut. Biliyorsunuz en az 60 gün önceden seçim kararının 

alınması gerekiyor. 

Meclis eylülde toplanıp seçim kararı alırsa kasımın herhangi bir tarihinde seçim 

yapılmasına bir engel yok. 

 

SEÇİM KUŞKUSU 

 

Erken seçim olabileceğini söyleyenler şu gerekçelere dayandırıyorlar: 

1- 6’lı masa cumhurbaşkanı adayı belirleyemedi. Ayrıca Türkiye’nin sorunlarına 

yönelik çözüm önerileri oluşturup bir cazibe merkezi oluşturamadı. 

2- Cumhurbaşkanı adayının belirleneceği zaman 6’lı masada bir çatlak oluşabilir. 

3- Ekonomi en önemli gündem maddesi olmasına rağmen yakıcı etkisi azalmaya 

başladı. 

4- Asgari ücrette ara zam, memur ve emeklilere enflasyonun üstünde artış 

sağlanması, tarım ürünlerinin taban fiyatları siyasi iklimi değiştirdi. 

5- AK Parti oyları son iki aydır tekrar yükselişe geçti. Seçmen muhalefetten 

umduğunu bulamadı. Tekrar AK Parti’ye dönmeye başladı. 

6- Cumhurbaşkanı Erdoğan tahıl koridoru başta olmak üzere uluslararası krizlerde 

çözümün adresi oldu. 

7- Siyasi iklimi pozitife döndürmüşken, zorlu kış ayları ve Rusya-Ukrayna savaşının 

ne getireceği bilinmediği için haziranı beklemeden seçime gitmek mantıklı olabilir. 

Erken seçimi savunanlar bu tezleri sıralıyorlar. 

SEÇİM HAZIRLIKLARI MI 

 

Sürpriz bir MYK toplantısı yapılması erken seçim hazırlığı olarak yorumlanmaz. Zaten 

AK Parti strateji ekibi bir süredir seçim stratejisine ilişkin çalışmalar yapıyor. Ayrıca 

yukarıdaki sayılan olumlu gelişmeler tamam ama seçim kazanmaya yetmeyebilir. 

Daha yapılması gerekenler var. AK Parti, seçime doğru toplumu şaşırtacak hazırlıklar 

yapıyor. 

Ama AK Parti ve MHP’nin ayrı ayrı seçim beyannamesi hazırlıklarına başlaması, AK 

Parti’nin seçimlerde izlenecek stratejiyi şimdiden tartışmaya başlaması da üzerinde 

durulmaya değer bir nokta. 
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KUCAKLAYICI BİR KAMPANYA 

AK Parti bir seçim bitince hemen diğer seçimlerin hazırlıklarına başlayan bir parti. 

Seçimlere 10 ay kala seçimlerde izlenecek stratejiyi tartışmaya başlamak sağlıklı bir 

gelişme. Yumurta kapıya gelmeden bunların şekillendirilmesi gerekiyor. Seçim 

kampanyasında kullanılacak dil, kucaklayıcı mı yoksa kutuplaştırıcı bir kampanyanın 

mı yürütülecek olması hatta seçim müziği ve belirlenecek sloganlar. Bunlar 

seçimlerden önce olgunlaştırılması gereken hayati konular. Ben kucaklayıcı bir dilin 

kullanılmasını tercih ederim. 

O nedenle MYK toplantısı ile seçimlere hazırlık çalışmalarının başlatıldığı 

değerlendirmelerine katılıyorum. Ama kulislerde bir erken seçim kuşkusu oluştuğunu 

da kaydetmek gerekiyor. 

MUHALEFET DAĞINIK 

Ekonomi muhalefete altın tepsi içinde fırsatlar sunarken, muhalefet sürekli olarak 

topu dışarı atıyor. Topluma güven vermeyen bu muhalefet liderleriyle bir şey olmaz. 

Ekonomik zorluklara rağmen Erdoğan maçı çevirmeyi başarıyor. Zorlu kış ayları 

başlamadan bir baskın seçime gider mi? 

ŞUT VE GOL MÜ 

Ben erken seçim tezlerine itiraz edenlerden birisiydim. AK Parti’deki toplantıyı da 

seçimlere hazırlık toplantısı olarak gördüm. Ama eski bir bakanın, “Reis eski 

futbolcudur. Kaleyi boş görünce şutu çekebilir” uyarısı kafamı karıştırmadı değil. 

KILIÇDAROĞLU’NUN KÖSTEBEĞİ Mİ VAR 

 

HAKLI soruyu uzun bir dönem çalıştığım Yeni Şafak gazetesi sordu. Hükümetin 

yaptığı çalışmalar saat farkıyla Kılıçdaroğlu tarafından açıklanınca Yeni Şafak 

gazetesi, “Bay Kemal’in köstebeği kim?” diye sordu. 

Kılıçdaroğlu ise buna, “Komik bir algı operasyonu yapıyorsunuz” diye yanıt verdi. 

Ancak Yeni Şafak’ın ortaya attığı, “köstebek” kuşkusu boş değil. İktidarın içinde de bu 

kuşkuyu taşıyanlar var. 

Çünkü iktidar bu konuda bazen aylar bazen günler süren bir hazırlık yapıyor. Kabine 

toplantısında görüşülüyor. Tam açıklanmaya hazırlanırken bir de bakıyorsunuz pat 

diye birkaç saat önceden Kılıçdaroğlu çıkıp süreci sabote ediyor. 

KYK borçlarına uygulanan faizlerin silinmesi konusunda öyle oldu. 

Otomobildeki ÖTV indirimiyle ilgili konuda ise yayınlanmak üzere Resmi Gazete’ye 

gönderildiği sırada Kılıçdaroğlu açıklama yaptı. Zamanlama bu kadar olur yani. 



29.08.2022 

29 

 

Üçüncü olay ise icralık olan telefon, doğalgaz, elektrik ve su borçlarının devlet 

tarafından karşılanması konusunda yaşandı. Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin 

Nebati’nin canlı yayına çıkacağı 24 Ağustos günü saat farkıyla Kılıçdaroğlu, 

“Borçlarınızı ödemeyin” diye çağrı yaptı. 

Bütün bunlar birleşince “Kılıçdaroğlu’nun köstebeği mi var?” sorusu gündeme geldi. 

BAKAN OLACAĞINI SÖYLEYEN 

Bir süre önce güvendiğim bir kaynaktan bir bilgi gelmişti. Bunu saklamadım, bir kulis 

bilgisi olarak yazmıştım. AK Parti döneminde de önemli görevlere gelen 

birisinin Kılıçdaroğlu ile yakınlığını vurgulayarak, “Seçimden sonra kurulacak 

hükümette, (...) bakanlığını üstleneceğim. Bürokrasi bunu bildiği için bakanlığa giden 

her listenin bir sureti bana geliyor. Bakanlıkta yapılan her çalışmanın bilgisi bana 

ulaştırılıyor. Ben de bunu Genel Merkez’e iletiyorum” diye konuşuyor. Bunu nerede 

konuşuyor? CHP’nin iktidar olacağına inanan ve bu uğurda çalışan bir grup 

meslektaşı ile yaptığı konuşma sırasında. 

CHP Genel Merkezi’nde kabine listeleri dolaşıyor. Bürokrasiye yapılacak olan 

atamaların hazır olduğu ise bizzat CHP yetkilileri tarafından açıklanıyor. Belli ki 

muhalefete yatırım yapanlar içeriden hükümeti sabote ediyor. 

O nedenle Yeni Şafak’ın “Köstebek kim?” sorusu haklı ama eksik. Köstebekler kim, 

diye sormak gerekiyor. 
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İbrahim Kahveci 

Bir SPK hikayesi 

Askerden döndüğümde “hemen oradan çık ve buraya gel” demişti İlhami Suaydın... 

Nereden mi? Anlatayım... 

1994 Kasım ayında askerlik görevine giderken Samsun’dan Mustafa Keskin’in iş 

yaptığı altıncıların borsa aracı kurum almaya çalıştıklarını söylemişti. Ben de Mustafa 

Keskin’e İstanbul’da tanıdığım bazı kişileri önermiştim. 

Daha 1 yıllık borsa araştırma departmanında çalışmış biri olarak, krizi öngöremeyip 

batmış sayısız aracı kurumun satılık olduğunu biliyordum. Nitekim Kapalı Çarşı ekibi 

Şahin Menkul Kıymetler adı ile aracı kurumlarına erişmişlerdi. 

Haziran 95 sonlarında İstanbul’a geldiğimde artık yardımcı olduğum bu kurumda 

çalışabilir miyim diye oraya gitmiştim. Sekreter kız “efendim kapıda bekleyin ,sıra 

gelince sizi içeri alacağız” demişti. 

Şahin Menkul Değerler SPK’dan ayrılmış epey kadro oluşturmuştu. Kurumsal ve 

büyük bir şirketti. Öyle pat diye kapıyı çalıp “ben geldim” demek olur muydu. 

Bekleyecektik sıramızı.... 

İşte tam o sırada yine ben askerdeyken Erciyes Menkul Kıymetleri alan İlhami 

Suyadın’ı aramıştım. “Hemen buraya gel” diyerek Tophane’de şirkete gittiğimde 

odamı bile hazır etmiş buldum kendimi... 

O İlhami Suaydın, askere gitmeden önce daha yeni çırakken Tür Menkul Kıymetlerde 

büyük müşterilerin “borsa batacak, büyük kriz kapıda” dediğimde kağıtları yere 

attıklarını görmüş ve o kağıtları yerden alıp okuyan “Hırkalı mütevazi” kişiydi. 

94 Krizinde Tür Menkul batmış, o müşteriler de yok olup gitmişlerdi. Ama İlhami 

Suaydın “deli-meczup” gözü ile bakılan benim yorumlarıma önem vermişti. 

95 sonrasının artık büyük borsacısı İlhami Suaydın olmuştu. 
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Hatırlarım... 97 yılıydı sanırım. Tüpraş büyük zararlar açıklıyordu. “Patron Tüpraş 

birikmiş zararlardan batacak değil ya; vergi değiştirirler ve bütün bu zararlar gider, 

hatta büyük kârlar gelir” demiştim. Bunu da bilgileri ile vermiştim. Nitekim AFİF 

kaldırılmış Tüpraş büyük kârlar elde etmişti. Şirketin değeri de 1 yıl dolmadan 10 

kattan fazla yükseliş yaşamıştır. (AFİF: Akaryakıt Fiyat İstikrar Fonu) 

97 yılında Uzakdoğu krizi çıktığında ilk kısa sarsıntı esnasında “bu kriz Türkiye’yi 

fırsata çevirir” demiştim. Ama ardından petrol fiyatı 10 dolara doğru düşmeye 

başlayınca “bu artık enerji krizine döner ve Rusya üzerinden bizi de vurur; büyük kriz 

olur” demiştik. 

Vs vs hikayeler... Kısaca Erciyes Menkul mütevazi kadrosu ve yapısı ile çok hızlı 

büyüyor ve piyasada derinden bir güç elde ediyordu. 

*** 

Tophane’deki yerimizden Taksim Sıraselviler’e taşınmıştık. Ama Ak Merkez’de bir 

katı tamamen almış ve oraya taşınmayı planlıyorduk. 

İşte ne oldu ise orada oldu... 

Ak Merkez’de bizim aldığımız katın bir üst katında SPK vardı. Ve SPK oranın 

kendilerine dar geldiğini söyleyip bizim katı da “ucuza...” almak istiyordu. 

SPK Başkanı Ali İhsan Karacan otoriter ve dediğini yaptırmak isteyen bir yapıdaydı. 

İMKB Başkanı Tuncay Artun’un kapsayıcı ve kucaklayıcı yönetiminin tam tersi bir 

SPK ortaya çıkmıştı. 

Ali İhsan Karacan illa AK Merkez katının satılmasını istiyor ama İlhami Suaydın ve 

Erciyes Menkul ise vermemekte direniyordu. 

Bu arada sürekli işlem durdurma vs gibi cezalar gelmeye başladı. Hatta Asil Çelik 

halka arzına da izin verilmiyordu. Bu arada büyük medya patronları ile ne kadar 

kirli iş varsa hepsi gayet yolunda işliyordu. 

Medya-SPK işbirliği çok iyiydi. 

Erciyes Menkul sürekli baskı altında tutularak adeta yok edildi. Sonrasında kapısına 

kilit vurdu... Taksim/Sıraselviler yolunda hala kapısında “Erciyes” tabelası ve boş bina 

durmaktadır. 

Bunları bugün neden yazdım? 
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Bir dönem Turkcell işini bile alacak duruma gelmiş olan bir kurumdu Erciyes. 

Türkiye’nin Warren Buffett’i olacak durumdaydı İlhami Suaydın. Ve SPK bir Ak 

Merkez katı uğruna bu yolu kapattı. 

İşte o yıllardan beri tek bir sözüm vardır: Her zaman KASA kazanır... Ve kasa 

borsada SPK’dır. 

Uzun yıllardır borsa işlerini çok yazmıyorum. Mesela bir şirket var; patronu şirketin 

yüzde 90’ından fazlasını borsada satmış. Ama bedelli sermaye artırımları ile milletten 

para topluyor. Sonra da şahsına ait 40 bin dolarlık altın arama ruhsatını 40 milyon 

dolara halka açık şirketine satıp bedelli sermaye arıtımından gelen paraları kendine 

alıyor. 

Buna benzer o kadar fazla hikaye var ki... 

Çürüyen sistem bağımsız ve liyakatli SPK’nın başında olduğu bir yapı... Dedim ya, 

bağımsızlık değil sorumluluk ve denetim? Liyakatli değil sorumlu ve hesap verebilir 

kadrolar. 

Yıllarca ama yıllarca adeta yalvardım bu düzenin değişmesi için. Kimse ama kimse 

oralı olmadı. Halka Arz Seferberliği benim fikrimdi ama millet soyuldu. Gazoz Kapağı 

şirketleri Millete satıldı. 

*** 

Şimdi sistemi AK Parti üzerinden sorguluyoruz... Tamam rezillik zirveye çıktı ama 

zemin zaten böyleydi. 

Herkes hesap versin? En azından vicdanen hesap verin... 
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29 Ağustos 2022, Pazartesi 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Yunanistan yeni Afganistan mı? 
 

Son günlerde yaşanan gelişmeler insanın aklına ister istemez "Amerika'nın yeni 

Afganistan'ı Yunanistan mı?" sorusunu getiriyor. Yunanistan'a yapılan silah 

yığınağının çapını Dedeağaç'tan çok iyi biliyoruz. Yunanistan uçaklarının hemen her 

gün Türk uçaklarına musallat olmaları ayrı bir konu. Yunanistan'daki Türk azınlığa 

yapılan muamele ve en önemlisi Türkiye düşmanı ne kadar terörist varsa 

bunların Yunanistan'da üstlenmeleri artık olağan vakalar. 

 

Acaba Yunanlılar'ın çılgınlıkları, daha doğrusu akılsızlıkları nereye kadar gidebilir? 

Yunanistan son olarak Ege denizinde tatbikat yapan Türk jetlerine, Rusya'dan aldığı 

S-300 savunma füze sistemleriyle radar kilitlemesi yaptı. NATO dışından alınmış bir 

savunma sistemi ile bir NATO üyesinin uçağına radar kilitlemesi yapması bütün 

NATO kurallarına ve geleneklerine aykırı. Düşünün ki biz bir üst model olan S-400 

aldık diye bir çok ambargoya maruz kalırken, Yunanistan aynı füze sisteminin 

bir alt modelini aktif biçimde NATO üyelerine karşı kullanıyor ve kimsenin sesi 

çıkmıyor. Ancak Yunanistan'ın kendi kendine karasularını Ege'de 12 mile çıkarması 

bu çılgınlığın son adımı olur. 

 

ABD GERÇEKTEN MÜTTEFİK Mİ? 

 

Amerika nedense Türkiye'ye karşı garip politikalar izliyor. Fetullah Gülen'in 

Amerika'da barındırılması, PKK ve PYD'nin Amerika tarafından beslenmesi ve 

Türkiye'ye karşı çeşitli ambargolar uygulanması… Bu liste uzar gider. 

 

Daha önce de söyledigim gibi Türkiye, engin tecrübesi sayesinde Yunanistan'la 

çocukla oynar gibi oynuyor, Ancak kara sularını 12 mile çıkartırsa bu iş oyun 

oynamanın ötesine geçer. Ekonomik açıdan müflis bir ülke olan ve basiretsiz 

Miçoktakis yönetimindeki Yunanistan'ın ne zaman çizgiyi aşacağını gerçekten merak 

ediyorum. Ayrıca Amerika'nın ittifak kavramını ayaklar altına alıp bu kavrama sürekli 

tecavüz etmesi de sabrımızı taşırıyor. Neyse ki Amerika'nın tek kutup olduğu 

dünyadan çok kutuplu dünyaya doğru hızlı bir gidiş var. Biraz daha 

dayanmamız lazım. 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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MONTRÖ'YE TARİHİ GÜNCELLEME 

 

Yunanistan atıp tutarken Türkiye diplomasisi de gerçek bir adım attı. Montrö 

Boğazlar Sözleşmesi son dönemde çok yazıldı çizildi. Hatta Montrö'yü kutsal metin 

olarak gören 103 emekli amiral bir bildiri bile yayınlamış ve ortalık ayağa kalkmıştı 

Montrö tartışılır mı tartışılmaz mı bu elbette başka bir yazı konusu. Ben size Montrö 

ile ilgili başka bir ayardan bahsetmek istiyorum. 

 

Bildiğiniz gibi Boğazlar'dan geçen her gemi Ulaştırma Bakanlığı'na bir ücret ödüyor. 

Birleşmiş Milletler tarafından kabul edilen "Germinal Frank" bize büyük bir gelir 

kaybına neden oluyordu. Ancak Montrö'ye 39 yıl sonra önemli bir ayar yapıldı. 7 

Ekim'den sonra Boğaz'dan geçişten alınan Frank bedeli 5 kat arttırıldı. 1983 yılından 

bu yana yani 39 yıldır sabitlenen Frank'ta ilk kez bir artışa gidildi. Yıllık 40 milyon 

dolar olan gelir, bu artışla birlikte 200 milyon dolara çıkacak. Dahası İstanbul 

Boğazı'ndaki bu fiyat artışı Kanal İstanbul'u daha tercih edilebilir hale 

getirecek. Bu vesile ile İstanbul Boğazı daha güvenli ve temiz kalacak. 
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İsmail Saymaz 

Mihenginde ayet-i kerimeler değil, 
hisse senetleri varmış 

AK Parti Erzurum Milletvekili Zehra Taşkesenlioğlu, geçen yıl çıktığı bir TV kanalında, 

kendisini şöyle tanıtıyor: 

“Mihengine 6666 ayet-i kerimeyi almaya ve bu niyetle yaşamaya gayret eden biri.” 

Şu bir haftadır yaşananlar gösterdi ki Taşkesenlioğlu’nun mihenginde 6666 ayet-i 

kerime değil de kayıt dışı şekilde eski eşi Ünsal Ban’a teslim ettiği 2.5 milyon dolar… 

Ve ağabeyi Ali Fuat Taşkesenlioğlu’nun Sermaye Piyasası Kurulu (SPK) başkanı 

olduğu sırada bol sıfırlı ücretler karşılığında borsada danışmanlık sunduğu iddia 

edilen bir şirketi var. 

Peker’in yayınladığı video 

Sedat Peker dün ‘Deli Çavuş’ adlı Twitter hesabında Zehra Taşkesenlioğlu’nun video 

görüntüsünü yayınladı. 

Eski eşi Ban tarafından cep telefonuyla gizlice çekilen görüntüde, Taşkesenlioğlu 

elinde bıçakla görülüyor. 

Belli ki ev ortamındalar. 

Taşkesenlioğlu kaydedildiğinden habersiz Ban’a öfke kusuyor. 

“İkiniz para kazanacaksınız diye beni yakıyorsunuz ya! Lanet olsun size de 

kazandığınız paraya da!” diyor. 

Bir süre sessizlik… 

Ban, eşini konuşturmak için “O bıçaklar ne ya!” diye soruyor. 

Taşkesenlioğlu ise “Ya kendimi öldüreceğim, ya seni öldüreceğim artık. 

Dayanamıyorum!” diyor. 



29.08.2022 

36 

 

Peker, tweette Taşkesenlioğlu’nun, ağabeyi ve eşine “Siz para çalacaksınız, ben 

rezilliğini yaşayacağım” demek istediğini öne sürüyor. 

Taşkesenlioğlu’nu aradım 

Bu kavganın iç yüzünü öğrenmek için Taşkesenlioğlu ve Ban’ı aradım. 

Taşkesenlioğlu’nun telefonuna bir yakını çıktı. 

“Zehra Hanım, müsait değil” dedi. 

Not bıraktım, dönmedi. 

Türk Hava Kurumu Üniversitesi eski Rektörü olan Prof. Ban, defalarca aradığım, 

mesaj yazdığım halde yanıt vermedi. Halbuki numaram kendisinde kayıtlı. 

Ağabeye ve şoföre devredilen şirketler 

Şu halde, Taşkesenlioğlu’nun Gölbaşı 2. Aile Mahkemesi’nde açtığı boşanma 

davasının dilekçesine bakmak gerekiyor. Taşkesenlioğlu, dilekçesinde, Ban’ın 

uzmanlık alanının finans olduğunu ifade ediyor. 

Eski eşinin evlilik öncesinde aktif bir iş hayatının bulunmadığını, kendisinden nakit 

olarak aldığı 2.5 milyon dolarla yatırım yaptığını iddia ediyor. Bugünkü kurla yaklaşık 

45 milyon TL! 

Taşkesenlioğlu’na göre eski eşi, verdiği parayla kendisi adına kayıtlı görünmeyen 

ancak bizzat sahip olduğu ve yönettiği pasif haldeki şirketleri aktifleştirmiş. 

Dilekçede, “kendisinin sağladığı finansman desteği ve konumunu kullanmak 

suretiyle” bu işlemin yapıldığını belirtiyor. 

İki şirketin adını veriyor: 

-Mengen Organik Tarım Hayvancılık ve Süt Ürünleri Anonim Şirketi 

-Dentak Eğitim ve Danışmanlık Ticaret Limited Şirketi 

Dilekçede yer verilen ticaret sicil gazetesi kaydına göre Ünsal Ban, Mengen’i ilk önce 

ağabeyi Ünal’a, ardından çalışanı Serkan Kazancık’a, 18 Mart 2022’de şoförü Ahmet 

Karakaş’a devretti. 

Ban, 2015’te kurduğu Dentak’ın hisselerini ise yine ağabeyi ve şoförüne devretti. 

Hisseler 29 Mart 2022’de şoförde toplandı. 

Maya’yı eşi yoğurmuş! 

Dilekçede, “Ne yazık ki bu sonradan fark edilmiştir” deniliyor. 
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Yalan! 

Taşkesenlioğlu, baştan beri biliyor. 

Dilekçede sakladığı skandal, yalan söylediğinin kanıtı. 

Ban’ın ağabeyi ve şoförünün üzerine devredilen bir şirket daha var: 

Maya Araştırma Danışmanlık Eğitim Organizasyon Ticaret Limited Şirketi! 

Yani, Taşkesenlioğlu’nun evlilikten önce kurduğu kendi şirketi. 

Taşkesenlioğlu, 450 bin TL’ye denk gelen 18 bin paylık hissesini, Burdur Milli Eğitim 

Müdürü olan kardeşi Nesrin Kakırman da 50 bin TL’ye denk gelen 2 bin paylık 

hissesini 10 Ekim 2019’da eşinin şoförü Karakaş’a devrediyor. Karakaş, müdür olarak 

atanıyor. Şirket İstanbul’dan Ankara’ya taşınıyor. 

Dikkatinizi çekerim. 

Devir 28 Nisan 2019’daki evlilikten altı ay sonra gerçekleşiyor. 

Maya, 4 Kasım 2020’de el değiştiriyor. 

Fakat yabancıya gitmiyor! 

Karakaş, bir paylık hisseyi elinde tutarken, 19999 paylık hisse ağabey Ünal Ban’ın 

sahibi göründüğü Mengen’e geçiriliyor. 

Şirket 20 Ocak 2022’de ise Hüseyin Başak’a devrediliyor. 

Peker, tweetlerinde Maya’ya da yer verdi. Maya’nın İstanbul Büyükşehir ile diğer AK 

Partili ilçe belediyelerinde işler aldığını, Ali Fuat Taşkesenlioğlu’nun SPK başkanlığı 

sırasında halka arz danışmanlığı görünümünde rüşvet topladığını savundu. 

Taşkesenlioğlu’nun itirafı 

İhtimaldir ki Taşkesenlioğlu ve Ban, Maya üzerinden borsada hisse alım satımı 

gerçekleştirdi. 

Nereden mi biliyorum? 

Taşkesenlioğlu’nun dava dilekçesinden… 

Dilekçede şöyle yazıyor: 

“(Ban) müvekkilden aldığı paralarla borsada hisse senedi alım satım işi yapmaya 

başlamıştır. Hatta boşanma sürecinde müvekkil, kocanın bu konuda başka kişilere 

ücret karşılığında danışmanlık yaptığını üzülerek öğrenmiştir.” 



29.08.2022 

38 

 

Taşkesenlioğlu, eski eşinin borsada işlemlerini Yatırım Finans adlı aracı kurum 

üzerinden gerek kendi, gerekse başka kişi veya kişiler adına açtığı hesaplarla 

yaptığını savunuyor. 

Ban’ın Matrix Bilgi Dağıtım Anonim Şirketine ait “Çok yüklü miktarda hisse senedi 

almak suretiyle” şirkete yüzde 20 oranında ortak olduğunu kaydediyor. Ban’ın 

borsada kazandığı parayla Dubai, Yunanistan, İngiltere ve İsviçre’de şirketler kurup 

yatırım yaptığını anlatıyor. 

Borsa çevreleri doğruluyor 

Borsa çevreleri de Ali Fuat Taşkesenlioğlu’nun SPK başkanlığı döneminde halka arz 

ya da bedelli sermaye arttırımı için başvuranların “İşiniz daha hızlı hallolur” denilerek, 

Maya’ya yönlendirildiğini savunuyor. Bu çevreler, Ban’ın işlemlerinden 

Taşkesenlioğlu kardeşlerin haberdar olduğunu düşünüyor. Ban’ın ücret karşılığı kimi 

şirketlerin borsadaki işlem yasağını kaldırdığını belirterek, bir şeker fabrikasının adını 

veriyor. 

Kuşkusuz, bütün bu bilgiler önceki akşam Halk TV’de yayına katılan Mine Tozlu 

Sineren’in iddialarıyla örtüşüyor. 

Sineren, hisse attırımı sorununu çözmek için Erzurum’a gidip görüştüğü Zehra 

Taşkesenlioğlu’nun “Ağabeyimle konuşacağım” dediğini ileri sürüyor. 

Suç ortaklığı dağılınca… 

Taşkesenlioğlu ile Ban arasında aile birlikteliğinden çok şirket ortaklığı kurulmuş. 

Haram kazanca batmış, bol sıfırlı ve bol şaibeli bir ortaklık bu. 

Taşkesenlioğlu, milletvekili sıfatından ötürü ticarete girmemesi gerekirken, 

danışmanlık hizmeti veren şirketini kayın biraderi ve eşinin şoförüne ait görünen 

şirkete devrediyor. Ağabeyi SPK başkanıyken, eşi borsada hisse alıp satıyor ve 

danışmanlık yapıyor. 

Bütün bu eylem ve işlemler Taşkesenlioğlu’nun milletvekilliği ve ağabeyinin SPK 

başkanlığı sayesinde mümkün oluyor. 

Taşkesenlioğlu, suç ortaklığı dağılınca, 50 milyon TL maddi ve 20 milyon TL manevi 

olmak üzere 70 milyon TL tazminat istiyor. Eski eşinin borsadaki şaibeli işlemlerini 

sayıp döküyor. 

Taşkesenlioğlu, bir TV kanalında, “Ben musalla taşına yattığımda adıma okunacak 

Fatiha sayısıyla ilgilenirim” diyor. 

Şu bir haftadır yaşananlar gösterdi ki ilgi alanları arasında, Fatihalar değil de hisse 

senetleri varmış. 


